
 

Skolebestyrelsesmøde 
Tirsdag den 26. januar 2020 
Kl. 16.30 - 19.30 - Virtuelt møde. 
Fraværende:  
 
1 - Besøg fra SSP-konsulenten 
SSP-konsulent Anders Høngaard giver et overblik på situationen. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen havde (virtuelt) besøg af SSP-konsulent Anders Høngaard. Det 
generelle indtryk i korte træk: 
Siden nedlukningen i marts, har der været forholdsvis ro på i Hirtshalsområdet. De 
unge har været gode til at overholde corona-regler og retningslinjer. 
Mange unge er ramt af manglen på sociale relationer med andre unge, og det er 
vigtigt at vi alle (skole, forældre, SSP osv.) tager et medansvar i forhold til at hjælpe 
børn og unge med at skabe sociale fællesskaber, særligt i en nedlukningstid. 
 
SSP kan godt mærke at de unge ikke kommer i fysisk skole. Det kan mærkes på den 
aktivitet der er på de sociale medier, på godt og ondt.  
Der har været problemer med knallertkørsel i sommers, men det er ikke en 
udfordringer fylder meget pt.. Politiet har været aktiv i forhold til problemet, og det ser 
ud til at det har haft en effekt. I hele 2021 har Politiet særligt fokus på knallertkørsel. 
 
Den forebyggende undervisning fra SSP har været hårdt ramt af restriktioner og 
nedlukning, men SSP har stadig været fysisk aktiv i aktuelle og akutte sager. 
SSP går ind under “Kritisk beredskab”, og det betyder at de fortsat er fysisk aktive 
når der er et behov. 
 
Det er bekymrende at der i stigende grad er børn og unge der bliver presset af 
præstationskrav i forhold til uddannelse og job. 
 
2 - Nødundervisning, fjernundervisning og virtuel undervisning 
Der orienteres om de rammer der er sat for undervisningen i nedlukningsperioden, 
både nationale, kommunale og på SkoleCenter Hirtshals. 
Vi kommer blandt andet omkring: 

- Princip for nødundervisning på SCH - BILAG 
- Bevægelse 
- Fraværsdækning 
- Nødpasning og udsatte børn - status den 20/1-21: 

 

https://drive.google.com/file/d/1loC0wkdXj7dEjC8R7yjpx1pRGyq0_NGI/view?usp=sharing


 

 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning. I drøftelserne kan følgende 
fokuspunkter fremhæves: 

- Det er vigtig med præcise regler og struktur for den virtuelle undervisning. 
- Der skal være opmærksomhed på opfølgning på det skriftlige arbejder 

eleverne laver. 
- Bevægelse i løbet af dagen er vigtigt, og alle fag bør indtænke bevægelse. 
- Virtue live-tilstedeværelse fra læreren er vigtig og af stor betydning for 

eleverne - både i forhold til et læringsudbytte men også i forhold til at 
fastholde sammenholdet i elevgruppen. 

 
Skolebestyrelsen udtrykker en stor anerkendelse af den indsats det pædagogiske 
personale levere, på trods af svære og skiftende vilkår. 
 
 
3 - Genindførelse af temamøder hos medarbejdergrupper 
Skolebestyrelsen drøfter hvordan den igen kan komme tættere på skolens praksis, 
eventuelt ved besøg i medarbejderteams, som der tidligere har været god erfaring 
med. 
 
Referat: 

 



 

I skoleåret 2021/22 rammesættes der fem besøg hos medarbejderteams - fire besøg 
hos det pædagogiske personale og et besøg hos det tekniske servicepersonale 
Medarbejderteams kommer selv med et forslag til et tema. Ledelsen samler og 
koordinere besøgsplanen. 
 
4 - Lejrskole i 8./9. kl. 
Nedlukning og restriktioner i forbindelse med Covid-19 har betydet at alle lejrskoler i 
skoleåret 2020/21 er blevet aflyst. 
Der er et forældreønske om at lejrskolen for den nuværende 8. årgang bliver flyttet til 
næste år - enten som en engangsbeslutning eller som en permanent ændring af 
vores praksis. 
Skolebestyrelsen drøfter ønsket og udfordringen 
 
Princip for Fællesarrangementer, lejrskoler mm. - BILAG 
  
Referat: 
Skolebestyrelsen drøftede emnet. Umiddelbart giver drøftelserne ikke anledning til at 
ændre det princip der rammesætter lejrskoleaktiviteterne. Der er mange elever på 
alle klassetrin der desværre ikke får glæde af de aktiviteter der normalt ligger i et 
skoleår, på grund af restriktionerne omkring Covid-19, men en udskydelse af 
aktiviteter ville betyde at skolen samlet vil have en meget stor pulje af aktiviteter der 
skal “indhentes” når restriktionerne igen løftes. Derfor arbejdes der hovedsageligt 
med aflysninger. 
Skolebestyrelsen er dog opmærksomme på de særlige vilkår omkring de ældste 
elever og beder ledelse om at tage en dialog med personale og forældre om emnet.  
 
5 - Pædagogisk praksis i forbindelse med samlæsning af klasser 
Oplæg ved medarbejderrepræsentant Jakob Gislund 
 
Referat: 
Der lægges op til en drøftelse af hvilke grundlæggende overvejelser der 
ligger bag ved praksis om samlæsning af klasser. 
På baggrund af drøftelserne punktsættes emnet i forbindelse med 
revidering af Princip om undervisningens organisering. 
 
 

 

https://drive.google.com/file/d/0B8V-v-d3ZZBcR3F3QmdCSDloVEk/view?usp=sharing


 

6 - Forældrehenvendelse omkring undervisningens organisering og 
kvalitet 
Den 18. januar modtog skolebestyrelsen og skolens ledelse en henvendelse fra 
forældrene på 2. årgang på Hirtshals undervisningssted, blandt andet omkring 
konsekvenserne af den overtallighed der er i indgangen til det kommende skoleår. 
Senere har skolebestyrelsen også modtaget ledelsens svar til forældregruppen. 
Skolebestyrelsen drøfter problematikken. 
 
Der vedhæftes ingen bilag af hensyn til personfølsomme oplysninger, men henvises 
til mailkorrespondance.  
 
Referat: 
Lukket punkt. 
 
7 - Elevfravær 
Der er nu gået et år siden den nye bekendtgørelse om elevfravær trådte i kraft. 
Ledelsen giver en kort status på hvilken betydning den nye lovgivningsramme har 
haft i SkoleCenter Hirtshals. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning. Der er aftalt årlig opfølgning på 
elevfravær i forbindelse med årsskiftet. 
 
__________________________________ 
EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- planlægning af virtuelt møde i foråret? - der er en del opsamlingspunkter 
- der planlægges et fysisk møde - tirsdag den 13. april 2021 

 
Medarbejdere: 

- A20 - Medarbejderrepræsentanter og ledelse præsentere den nye aftal på et 
skolebestyrelsesmøde i foråret. 

Forældrevalgte:  
- Svar fra BFU, angående skolebestyrelsens bekymring om det ændret 

ressourceniveau - vi holder en tæt dialog med det politiske udvalg om dette fokus. 
- Det er vigtigt at skolebestyrelsen har en opgave til skolefesterne  

 
Erhvervsrepræsentant: 
 
 

 



 

_________________________________________________________________ 
Kommende punkter: 
 
Skolebestyrelsesmøder 2020/21 (kl. 16.30-19.30): 
25. august 2020 

- Revision af princippet: “Arbejdets fordeling mellem det pædagogiske personale”. 
- SFO - herunder udvidet åbningstid. 
- Elevplaner 

 
20. oktober 2020 

- Mobilfri Skole 
- 6. årgang 
- Økonomitema 
- Revision af princippet om lejrskoler mm. 

 
17. november 2020 maks 2 timer 

- oplæg til budget 2021 
- udsendelse af materiale - indstillinger fra ledelsesteam og MED-udvalg 
- spørgeperiode frem mod næste møde 

 
1.december 2020 - maks 1 time 

- kort opfølgningsmøde ang. budget 2021 
 
15. december 2020 

- Budgetgodkendelse. 
 
26. januar 2021 

- SSP 
 
 
 
 
15. juni 2021 

- Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder 
- opsamling på BFU… 
- Mål og indholdsplaner 
- Opsamling/evaluering Covid-19 
- Besøg nogle af dem der skal på lejrskole 

 
De virtuelle møder er endnu ikke fastlagt, men planlægges efter behov. 

 


